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Vesijako-päivässä jopa 200 osallistujaa

Lauantaina Sepän-
niemessä järjestettiin 
Vesijako-päivä, jossa 
kylän yhdistykset esit-
telivät toimintaansa. 

Tuore kunnanjohtaja Ju-
ha Rehula avasi päivän vi-
rallisen osuuden.

– Jos asiat ei ole kos-
kaan niin hyvin kuin mil-
tä ne näyttää, niin eipä ne 
ole ihan niin huonostikaan 
miltä ne näyttävät. 

 Rehula korosti tapahtu-
mien ja aktiivisuuden mer-
kitystä kunnassa.

– Padasjoelle kuntana 
on iso merkitys sillä, että 
kylät ovat vireitä. Saam-
me olla kiitollisia vapaa-
ajan asukkaille siitä, että 
kunnan palveluvarustus 
on sillä tasolla millä se on. 

Tuore kunnanjohtaja pu-
hui tulevan vuoden savo-
tastaan, kunnan strate-
giasta. 

– Vuosi on strategian laa-
timiseen lyhyt aika, mutta 
toisaalta se on riittävä ai-
ka siihen, että saadaan sel-
vyyttä siihen, mihin suun-
taan Padasjoki on menos-
sa. Tässä kunnassa on edel-
lisen kerran mietitty tule-
vaisuutta strategiatasolla 
vuonna 2011. 

Rehula uhkasi “ängetä 
kylään” Vesijaollekin sel-
vittämään sitä, mitä Pa-
dasjoki on vuonna 2035. 

Vesijaon suojeluyhdis-
tys julkisti tapahtumassa 
kiitoslaatan maanomista-
jille, jotka olivat mukana 
vuosina 2021 ja 2022 to-
teutetussa luonnonhoito-
hankkeessa. 

– Maanomistajat ovat 
suhtautuneet hankkeeseen 
hyvin myönteisesti, mikä 
on ollut erittäin oleellis-
ta sen toteutumisen kan-
nalta, kiittelee yhdistyk-
sen puheenjohtaja Kim-
mo Rahkamo. 

– Meillä on hyvä, kau-
nis ja puhdasvetinen jär-
vi, jota kannattaa suojella.

Vesijako-järvellä toteu-
tettiin yhteensä 20 eri toi-
menpidettä, mm. erilaisia 
altaita ja pohjapatosystee-
mejä ojiin ja puroihin. 

Kyyhkysjahdilla 
kausi alkuun

Vesijaon Erämiesten pu-
heenjohtaja Heikki Koski-
nen kertoi, että tänä vuon-
na metsästyskausi käyn-
nistyi noin 15 metsästäjän 
voimin kyyhkysjahdin al-
kaessa 10.8. 

– Odotettavissa on mu-
kava jahtisyksy myös hir-
ven osalta. Riistakamera-
havaintojen mukaan hirvi-
kanta näyttää elinvoimai-
selta: kuvissa näkyy se-
kä isoja hirviä että vasoja. 

Koskinen kertoi, että Ve-

sijako-järveltä tulee paljon 
havaintoja minkeistä ja toi-
veena onkin, että minkeistä 
ilmotettaisiin metsästäjille.

– Voimme tuoda heti 
tappavia rautoja niin saa-
daan minkkijahti käymään 
ja sitä kautta muutama sor-
sapoikue pelastettua.

Vesijako-päivän ohjel-
masssa oli myös mato-on-
gintaa, sokkosoutua sekä 
ketjunheittoa. Viimeise-
nä ohjelmanumerona oli 
myös halukkaille tutustu-
minen Vesijaolla tehtyihin 
arkeologisiin kaivauksiin. 

Tavoitteena kyläkirjan 
saaminen joulumyyntiin

Kyläkirjahankkeen koor-
dinaattori Hannu Tukia 
kertoi Vesijaon-Porasan 
kyläkirjan sisällöstä sekä 
sen tilanteesta. Tällä het-
kellä miltei kaikki kirjaan 
tulevat tekstit ovat valmii-
ta ja käynnissä on oikolu-
kuvaihe. Ratkaistavana on 
vielä se, minkä kokoisena 
noin 500-sivuinen kyläkir-
ja “Wesjakaa” painetaan.

– Kirja julkaistaan tä-
män vuoden puolella, ta-
voitteena on saada se jou-
lumyyntiin.

Myynnistä tulee huoleh-
timaan kyläyhdistys. En-
nakkoon tilattuna kyläkir-
ja on hieman edullisempi. 

Kirja alkaa Minna Perä-

län kirjoittamasta esihisto-
riasta. Tässä noin 150-si-
vuisessa “kirjan helmessä” 
käsitellään esihistorian li-
säksi myös mm. kylärajo-
jen muodostumista, isoja-
koa, talojen ja torppien vil-
jelijöitä aina 1920-luvul-
le saakka sekä kruunun-
torppia.

– Todella hieno kirjoi-
tus. Myös kaikille täällä 
Vesijaol la syntyneille pit-
käaikaisille asukkaille ai-
van uusia asioita, summaa 
Tukia.

1920-luvulta eteenpäin 
jatkaa useammankin his-
toriakirjan kirjoittanut ko-
tiseutuneuvos Seppo Un-
naslahti Kuhmoisista. Hä-
nen osuudessaan käsitel-
lään maataloutta, torppia 
ja kauppoja. Myös Liisa 
Aaltonen on osallistunut 
kirjoitukseen kaupoista. 
Hannu Tukia on kirjoitta-
nut sodista vesijakolais-
ten näkökulmasta. Kirjas-
sa käsitellään sotia Suures-
ta Pohjan sodasta alkaen, 
Suomen sotaa, sisällisso-
taa, talvi- ja jatkosotaa se-
kä Lotta Svärd- ja Suoje-
luskuntatoiminnaa ja va-
paaehtoisia harjoituksia.

Pekka Helminen ja Lii-
sa Aaltonen ovat kirjoit-
taneet Vesijaon metsistä 
ja Metsäntutkimuslaitok-
sesta. Vesijaon sahureista 
on kirjoittanut Pekka Salo-

nen. Jari Hokka on kirjoit-
tanut vanhoista asuinpai-
koista, luontokohteista, ky-
lämaisemasta, hygieniata-
voista, Fahlerin suvusta ja 
vanhoista kesäasukkaista.

Kirjasta löytyy tekstiä 
myös mm. Palsan myllys-
tä ja sahasta, seurakunta-
elämästä, lestadiolaisuu-
desta, kouluista, yhdistyk-
sistä, VPK:sta, Vesijaon pe-
limanneista ja musikaali-
sesta Heinon suvusta, ky-

län nykyisyydestä kuten 
TuoreTorista ja Padasjo-
en ainoasta lypsykarjati-
lasta. Kirjassa kerrotaan 
erikoisista tapahtumista ja 
henkilöistä kuten Vesijaon 
Herrasta, Volvo-Markka-
sesta, Kerpeikkarista, na-
kujuoksusta jne. Lisäksi 
omana juttunaan sivuil-
ta löytyy “Vesi jaon pimei-
tä tapahtumia”, johon on 
koottu kylällä tapahtunei-
ta rikoksia.

Peter ja Marjut Rapp (Vesijako-järven suojeluyhdistyks-
sen edellinen pj) sekä Jyrki Puupponen ja Hannu Tukia. 

Vesijako-järven luonnonhoitohankkeessa mukana ol-
leiden maanomistajien nimet löytyvät kylätalolle kiin-
nitettävästä kiitoslaatasta. Kuvassa Kimmo Rahkamo.

Lahti Historic Rallin lauantain yksi erikoiskoe oli Padasjoella. Jo 10 vuotena ralliautot ovat ajaneet Neroskul-
man 12 kilometrin reitin. Rallin voittaja Jari-Matti Latvala piti Neroskulman erikoiskoetta rallin parhaimmistona: 
– Hienoja teitä, todella hienoja. Ihan parhaimpia koko rallissa, kivoja nyppylöitä ja mutkia, kuvaili ensimmäise-
nä EK:lle kaasutellut ralliammattilainen. Auttoisten kyläyhdistys myi lippuja Jallinmäellä ja Myllärinristeyksessä. 

Syksyn harrastustoimin-
taa käynnistellään jo mo-
nella taholla. Sisäliikunta-
kausi alkaa maanantaina 
28.8. salivuorojen käynnis-
tyessä. Hyviä ilta-aikoja on 
vapaana molemmilla kou-
luilla lähes jokaisena arki-
päivänä, eikä viikonloppu-
nakaan ole ruuhkia. 

Uutta on kunnan järjes-
tämä kevyt kuntojumppa 
tehojumpan ohessa tors-
tai-iltaisin. 

– Koska kevyempää 
jumppaa ei ole järjestet-
ty muutamaan vuoteen, 
niin nyt päätettiin kokeilla, 
olisiko sille kysyntää, ker-
too kunnan liikuntakoor-
dinaattori Mari Engberg.

– Jumppa ei sisällä hyp-

pyjä tai raskaita kyykky-
sarjoja, vaan siinä keskity-
tään enemmän liikkuvuu-
den parantamiseen, tasa-
painon ja koordinaation 
kehittämiseen, sekä myös 
lihasvoiman lisäämiseen. 

– Tämä on ollut puuttu-
va palanen tuolijumpan ja 
tehojumpan välissä. Kes-
toltaan se on 45 minuut-
tia, joten nyt vain uteliaasti 
kokeilemaan, olisiko tämä 
itselle sopiva juttu. 

Tuolijumppa jatkaa 
myös syksyn liikuntatar-
jonnassa, samoin uima-
hallin vesiliikuntaryhmät. 
Niistä on tulossa ilmoitus 
tarkempine ajankohtineen 
paikallislehteen lähempä-
nä aloitusajankohtaa. 

Salivuorot alkaa pian


